
Referat af møde tirsdag den 9. Maj 2023 kl. 09.00-13.00 i Grønnegadecentret 

 

1. Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden godkendt 

Der er ikke noget referat fra sidste møde 

2. Begyndende rundgang og erfaringsudveksling 

 

Helsingør: Har haft sundhedspolitik i høring.  

- Store besparelser på busser på vej op, grundet stigende brændstofpriser.  

- Besøg hos Lemco hjælpemidler. 

- Møde om offentlige toiletter, der er lukket 10 offentlige toiletter inden for de seneste år.  

- Møde i gruppen af handicapvenlig belægning i gaderne 

- Møder om senior job og boliger 

- Helsingør har sekretær bistand fra kommunen, der skriver referat til alle møder 

Hillerød: Stormøde om udviklingen af fremtidens sundhedscenter. Hvordan skal det se 

ud 

- Vi var 6 afsted på Nyborg strand til Danske ældrepolitiske repræsentantskabs- og 

ældrepolitiske konference. Der var mange spændende emner på programmet. 

Fredensborg: Seniorrådet er under etablering for tiden, der er valgt en ny formand, de 

er 7 medlemmer.  

- De har et meget veludbygget faldforløbsprogram samt et program for ældre mænds 

sundhed. 

-  

Allerød: Der har været formandsskifte 

- Har holdt dialogmøde for 60+, der kom ting frem, som de vil arbejde videre med, bl.a. 

seniorboliger, aktivitetshus. Der kom 40 til møde. Ved næste møde inviteres 

borgmesteren. 

- Har haft en snak med sundhed og ældreområdet. 

Hørsholm: Nyetableret Seniorråd den 1. januar 2023, de er nu kun 5 rådsmedlemmer 

tilbage.  

- Dialogmøde med budgetter, der skal spares 8 millioner på ældreområdet. 

Egedal: Har haft dialogmøde omkring budgettet som de har problemer med.  

- De vil gerne have en strategi omkring demenspolitik. Administrationen var ikke særlig 

interesseret i projektet. 

Frederikssund: Skal spare ?? millioner på ældreområdet. 



- Mangler at lukke plejehjemspladser op, på grund af økonomien 

- Seniorrådet har været på velfærdstur rundt i Frederikssund kommune 

Gribskov: Skal spare 60 millioner. Byrådet har vedtaget, at et ældre plejehjem bliver 

nedlagt. 

- Næste år får de 90 nye pladser på nyt fripladsplejehjem.  

- Har lige indgået en samarbejdsaftale med Byrådet. Ældrerådet har skrevet ned, hvordan 

de vil have det.  

- Demensstrategi skal revideres hvert år.  

- Ældrerådet er rigtig godt tilfredse med kommunen og samarbejdet. 

 

 

4 Tema- Nordsjællands hospital, det nye og det gamle hospital- status nu 

Fra kl. 10.00- 11.30 

Ved Regions- og byrådsmedlem Susanne Due Kristensen 

 

- Det nye hospital bliver på 118.000 kvm, med 570 enkeltstuer.  

- Rejsegilde 27. juni 2023 

- Indflytning sept. 2026 

- Oprindelig budget 3,8 mia. ender på 6,8 mia. på grund af Corona og krigen i Ukraine. 

 

Ingen planer med det gamle sygehus endnu. Man vil gerne det bliver en integreret del af 

kommunen. En del af hospitalet vil nok blive boliger. 

 

Næste møde på Regionsgården den 15-09-2023 Gribskov er værter. Temaet er 

Samarbejdsaftaler og Jura 

 

 

 

 

 

 

Referent 

Mariane Petersen/ Seniorrådet Hillerød 

 

 

 

 

 

 



 

 

 


